
Protokół Nr XXVIII/2020 

Rady Miejskiej w Dobrym Mieście w sali spotkań Centrum Kulturalno-Bibliotecznego            

w Dobrym Mieście, przy ul. Górnej 1A. 

odbytej w dniu 28 maja 2020 r.  

 

 

Obrady trwały od godz. 900 do godz. 1040 

 

Obecni radni wobec załączonej listy obecności 

- 14 radnych 

 

W obradach sesji uczestniczyli: Skarbnik i Sekretarz Gminy, pracownicy Urzędu Miejskiego 

oraz zaproszeni goście. 

 

Protokół obejmuje uchwały od nr 141 do nr 146 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2020 r. 

4. Podjęcie chwały  sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dobre 

Miasto na lata 2020-2026. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu Gminy Dobre Miasto na 

dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych przy 

zabytkowym kościele p.w. Św. Mikołaja w Dobrym Mieście. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zarządzeń porządkowych Burmistrza 

Dobrego Miasta. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na rok 2020 na terenie Gminy Dobre 

Miasto oraz określenia sezonu kąpielowego. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dobre Miasto w 2020 

roku. 

9. Zamknięcie obrad. 

 

Ad.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.   

 

Pan Ryszard Łańko Przewodniczący Rady Miejskiej w Dobrym Mieście o godz. 9.00 

otworzył XXVIII - ą sesję Rady Miejskiej w Dobrym Mieście, zwołaną na wniosek 

Burmistrza Dobrego Miasta w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (tekst jednolity Dz. U. z 2020 r., poz. 713) i po powitaniu radnych oraz zaproszonych 

gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, 

co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. 

 

 



Ad.3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2020 rok. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła, dokonując uzasadnienia Skarbnik Gminy Anna 

Salmanowicz. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 

 

Radna Anna Barbachowska zabierając głos zapytała dlaczego kolejny raz obniżamy ratę 

kredytu, a nie przesuwamy środków finansowych pomiędzy paragrafami? 

 

Pani Skarbnik odpowiadając na pytanie radnej poinformowała, że płynność finansowa gminy 

nie jest dobra, gdyż w tym roku w porównaniu do roku 2019 wpłynęło mniej środków z różnych 

podatków, np. wpływ od podatku od nieruchomości spadł o 50%, czyli z kwoty 1.200 tys. zł 

do 600 tys. zł. 

 

Radna Joanna Wasilewska zabierając głos zadała następujące pytania: 

- jaki będzie koszt operacji zmniejszenia raty? 

- zamiana działek z Jutrzenką, jaka była dopłata do tych działek? 

- czy inwestycje planowane na ten rok będą realizowane? 

 

Pani Skarbnik odpowiadając na pytanie radnej poinformowała, że nie ma przy sobie takich 

danych, w związku z tym odpowie na piśmie. 

 

Zdaniem radnej, Pani Skarbnik powinna być przygotowana na dzisiejsze obrady, bo Rada na 

dzisiejszej sesji ma podjąć uchwałę w sprawie zmian budżetowych. 

 

Radna Małgorzata Konczalska zabierając głos powiedziała, że dobrze że Gmina pozyskała 

kwotę 600 tys. zł na drogę Jesionowo – Orzechowo, ale droga kosztuje 900 tys. zł. Dlatego 

radna jest zaniepokojona, że obniżamy ratę kredytu o 300 tys. zł i że radni nic nie widzą na 

temat inwestycji, które będą wykonane w tym roku – brak planu inwestycyjnego. 

 

Sekretarz Gminy Zenon Połocki ustosunkowując się do wypowiedzi radnej poinformował, że 

na dzień dzisiejszy gmina otrzymała z rządu od 40% do 60% mniej wpływów do budżetu.                        

W związku z tym są ograniczone wydatki i trudno coś planować jak nie wiadomo, co jeszcze 

może się wydarzyć. 

Jeżeli zaś chodzi o inwestycje to w tym roku będą wykonane dwie drogi: 

- droga do Swobodna – od wsi do jeziora (musimy zdążyć jeszcze przed latem), 

- droga Jesionowo – Orzechowo (I etap). 

 

Radny Mirosław Zadroga zabierając głos zapytał o poręczenie dla Spółdzielni Socjalnej 

„Kuźnia” i o działalność Spółdzielni? 

 

Pani Skarbnik odpowiadając na pytanie radnego poinformowała, że w budżecie mamy zapisaną 

na poręczenie kwotę 108 tys. zł, która zostanie przekazana Spółdzielni na zasadzie in blanco.                  

I pod koniec roku te pieniądze wrócą do budżetu gminy. 

 

Prezes Spółdzielni Socjalnej „Kuźnia” Marta Parzonka zabierając głos przedstawiła działalność 

Spółdzielni Socjalnej informując min., że Spółdzielnia będzie prowadzić usługi opiekuńcze i 

gastronomiczne. 



Pani Ewa Piekarczyk z Ośrodka Wsparcia Ekonomicznego w Olsztynie poinformowała, że 

okres trwałości tego projektu wynosi 4 lata. Celem projektu jest to, aby utworzyć nowe miejsca 

pracy dla osób wykluczonych społecznie, czyli niepełnosprawnych. 

 

Radna Joanna Wasilewska zabierając głos wnioskowała, aby burmistrz przedstawił dla Rady 

plan inwestycji, jakie będą realizowane w tym roku. 

 

W dyskusji nie zabierano więcej głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania projektu 

uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2020 rok – odczytała 

wiceprzewodnicząca Rady Joanna Wasilewska. 

Projekt uchwały Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie, w wyniku którego Rada 

przy 13 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” większością głosów podjęła uchwałę.  

(uchwała i wyniki z przeprowadzonego głosowania stanowią załącznik do protokołu). 

(nieobecny radny Bartosz Kurantowicz). 

 

Ad.4. Podjęcie chwały  sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dobre 

Miasto na lata 2020-2026. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła, dokonując uzasadnienia Skarbnik Gminy Anna 

Salmanowicz. 

 

W dyskusji nie zabierano głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania projektu 

uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dobre 

Miasto na lata 2020-2026 – odczytała wiceprzewodnicząca Rady Joanna Wasilewska. 

Projekt uchwały Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie, w wyniku którego Rada 

przy 14 głosach „za” jednogłośnie podjęła uchwałę. 

(uchwała i wyniki z przeprowadzonego głosowania stanowią załącznik do protokołu). 

(nieobecny radny Bartosz Kurantowicz). 

 

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu Gminy Dobre Miasto na 

dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych przy 

zabytkowym kościele p.w. Św. Mikołaja w Dobrym Mieście. 

 

Projekt uchwały przedstawił i omówił, dokonując uzasadnienia Sekretarz Gminy Zenon 

Połocki. 

 

W dyskusji nie zabierano głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania projektu 

uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu Gminy Dobre Miasto na 

dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych przy 

zabytkowym kościele p.w. Św. Mikołaja w Dobrym Mieście – odczytała 

wiceprzewodnicząca Rady Joanna Wasilewska. 

Projekt uchwały Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie, w wyniku którego Rada 

przy 14 głosach „za” jednogłośnie podjęła uchwałę. 



Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zarządzeń porządkowych Burmistrza 

Dobrego Miasta. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła, dokonując uzasadnienia Kierownik Referatu 

Oświaty, Kultury, Sportu, i Spraw Społecznych Aneta Pawtel informując, że celem wydania 

przez Burmistrza Dobrego Miasta zarządzeń, było podjęcie pilnych działań mających na celu 

przeciwdziałanie rozprzestrzenianiu się wirusa SARS-CoV-2 w Gminie Dobre Miasto, poprzez 

zawieszenie działalności żłobków i przedszkoli miejskich, krytej pływalni, biblioteki, zajęć, 

warsztatów i grup twórczych organizowanych przez CK-B w Dobrym Mieście oraz 

funkcjonowania świetlic wiejskich. W związku z tym biorąc pod uwagę fakt, że dbałość                            

o bezpieczeństwo i zdrowie mieszkańców gminy jest wartością priorytetową, podjęto decyzję 

o natychmiastowym wprowadzeniu przepisów ograniczających ryzyko zakażenia 

koronowirusem.  

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 

 

Radny Edmund Wawirowicz zabierając głos zapytał, jak wygląda sprawa opiekunów                           

w żłobkach i przedszkolach oraz nauczycieli w klasach I-III? 

 

Kierownik Ref. OK Aneta Pawtel odpowiadając na pytanie radnego poinformowała, że 

opracowane są procedury i nauczyciele zostali poddani reżimowi zachowania bezpieczeństwa. 

Nauczyciele mają na wejściu mierzoną temperaturę i noszą ochronną odzież. 

 

Radny Mirosław Zadroga zabierając głos mówił o oszczędnościach. Zdaniem radnego nie 

powinniśmy uruchamiać całego transportu podczas pandemii, skoro do jednej ze szkół 

przyjechało tylko dwoje dzieci. 

 

Radny Mariusz Borek zabierając głos powiedział, że jego zdaniem powinni być przebadani 

na obecność koronowirusa wszyscy nauczyciele i opiekunowie z przedszkoli i żłobka. 

 

Pan Sekretarz odnosząc się do wypowiedzi radnego poinformował, że nie ma rozporządzenia 

w tej sprawie. Poza tym nauczyciele nie podlegają badaniu. Taka jest decyzja rządu i gmina nie 

ma na to wpływu. 

 

Radna Zdzisława Kobylińska poinformowała, że zadzwoniła do SANEPID-u z uwagi na to, 

że prowadzi przedszkole niepubliczne i otrzymała informację, że nauczycieli nie ma w grupie 

zero i nie zostali objęci testami. 

 

Radna Małgorzata Konczalska zabierając głos zapytała, jaka kwota została wydana                            

z budżetu gminy z uwagi na pandemię? 

 

Pan Sekretarz odpowiadając na pytanie radnej poinformował, że gmina ze swojej strony 

wydatkowała środki finansowe na zakup płynu do dezynfekcji dla żłobka, przedszkoli i szkół 

oraz zakupiła maseczki. Ponadto na najbliższej sesji w informacji burmistrza między sesjami 

będzie informacja w sprawie zarządzania kryzysowego. 

 

W dyskusji nie zabierano więcej głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania projektu 

uchwały. 



Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zarządzeń porządkowych Burmistrza Dobrego 

Miasta – odczytała wiceprzewodnicząca Rady Joanna Wasilewska. 

Projekt uchwały Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie, w wyniku którego Rada 

przy 14 głosach „za” jednogłośnie podjęła uchwałę. 

(uchwała i wyniki z przeprowadzonego głosowania stanowią załącznik do protokołu). 

(nieobecny radny Bartosz Kurantowicz). 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na rok 2020 na terenie Gminy Dobre 

Miasto oraz określenia sezonu kąpielowego. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła, dokonując uzasadnienia Pani Wioletta Sokołowska 

Pracownik Referatu Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 

 

Radna Joanna Wasilewska zabierając głos zapytała, dlaczego dopiero od 27 czerwca 2020 r. 

będzie otwarcie sezonu kąpielowego? 

W związku z tym radna zgłosiła wniosek, aby sezon kąpielowy rozpoczął się od 15 czerwca. 

 

Pan Sekretarz odpowiadając na pytanie radnej poinformował, że wyznacza się sezon kąpielowy 

od 27 czerwca do 31 sierpnia, na czas trwania letnich wakacji. Poza tym na dzień dzisiejszy 

jeszcze nie wiadomo jak długo będzie trwała pandemia i czy w ogóle będą otwarte plaże. 

 

Radca Prawny Kamila Warcaba zabierając głos poinformowała, że wniosek może być 

przegłosowany, ale trzeba wziąć też pod uwagę termin ogłoszenia uchwały przez wojewodę, 

ponieważ uchwała wchodzi w życie w ciągu 14 dni od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

 

W związku z powyższym radna wycofała wniosek ale poprosiła, aby na przyszłość wyznaczyć 

sezon kąpielowy od 1 czerwca. 

 

Radny Jerzy Pakisz zabierając głos zauważył, że skoro tak się boimy o bezpieczeństwo dzieci 

w szkołach i przedszkolach to z uwagi na pandemię, nie powinniśmy za szybko otwierać plaż. 

 

W dyskusji nie zabierano więcej głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania projektu 

uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na rok 2020 na terenie Gminy Dobre Miasto 

oraz określenia sezonu kąpielowego – odczytała wiceprzewodnicząca Rady Joanna 

Wasilewska. 

Projekt uchwały Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie, w wyniku którego Rada 

przy 13 głosach „za” i 1 głosie „przeciwnym” większością głosów podjęła uchwałę. 

(uchwała i wyniki z przeprowadzonego głosowania stanowią załącznik do protokołu). 

(nieobecny radny Bartosz Kurantowicz). 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dobre Miasto                 

w 2020 roku. 

 



Projekt uchwały przedstawiła i omówiła, dokonując uzasadnienia Pracownik Referatu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej Wioletta Sokołowska. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 

 

Radny Mirosław Zadroga zabierając głos powiedział, że jego zdaniem wydajemy za dużo 

środków finansowych na schronisko w Tomarynach. 

 

Radna Małgorzata Konczalska zabierając głos zapytała o przystąpienie do konkursu,                                  

w wyniku którego można pozyskać kwotę 5 tys. zł. 

 

Pracownik Ref. SK Wioletta Sokołowska odpowiadając radnej poinformowała, że organizacje 

pozarządowe nie są zainteresowane tym konkursem. 

 

Pan Sekretarz poinformował, że ze względu na ograniczenia i pandemię obecnie nie ogłaszamy 

konkursów ze względu na brak osobistego kontaktu z urzędnikiem. 

 

Następnie radna Małgorzata Konczalska zapytała jak jest oceniana współpraca z osobami 

opiekującymi się kotami, bo są różne uwagi w tej sprawie? 

 

Pracownik Ref. SK Wioletta Sokołowska odpowiadając radnej poinformowała, że różnie bywa, 

są konflikty, ale na szczęście nie jest ich dużo. Chodzi o osoby, którym nie podoba się bliskość 

kotów i ich dokarmianie koło bloków. 

 

W dyskusji nie zabierano więcej głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania projektu 

uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dobre Miasto w 2020 roku – 

odczytała wiceprzewodnicząca Rady Joanna Wasilewska. 

Projekt uchwały Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie, w wyniku którego Rada 

przy 14 głosach „za” jednogłośnie podjęła uchwałę. 

(uchwała i wyniki z przeprowadzonego głosowania stanowią załącznik do protokołu). 

(nieobecny radny Bartosz Kurantowicz). 

 

Ad.9. Zamknięcie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXVIII-ą sesję 

Rady Miejskiej w Dobrym Mieście, dziękując wszystkim za uczestnictwo w dzisiejszych 

obradach. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokółowała: 

Ewa Łapiejko         Przewodniczący 

Rady Miejskiej 

           /-/ 

Ryszard Łańko 

 


